

Sixth meeting of the Executive Board of 2023  
Tuesday, 20 June 2023 at 16h00 (Paris time)

### **Minutes of the Meeting of the Executive Board held on 20 June 2023**

*(La version française suit / French version follows)*

#### **Present :**

Western Europe and North America: Mr. Matti Hakämaki – Finnish Folk Music Institute (Finland)

Eastern Europe: Ms. Tamara Nikolić Đerić – Association House of Batana (Croatia)

Latin America and the Caribbean: Mr. Martín Andrade-Pérez- Erigaie Foundation (Colombia) –

**Treasurer** –

Asia and the Pacific: Ms. Cholponai Usubalieva-Grishuk – Aigine Cultural Research Center (Kyrgystan)

Africa: Mr. Sekou Berte - Mali Cultural Heritage Agency (Mali) - **President**

International: Mr. Robert Baron – International Society for Ethnology and Folklore – **Secretary**

Arab States: Mr. Mohamed Lemine Beidieu – Association mauritanienne pour la sauvegarde du patrimoine culturel immatériel (Mauritania)

### **Agenda of the Meeting of the Executive Board held on 20 June 2023**

*(La version française suit / French version follows)*

- 1. Word of welcome, preview of the latest teamwork activities**
- 2. Approval of the agenda**
- 3. Approval of the draft minutes of the 5<sup>th</sup> Meeting, as of May 02, 2023, gentle reminder of the tabled discussion over the Minutes of the Extraordinary General Assembly, as of November 2<sup>nd</sup> 2022,**
- 4. Language use for the meetings: English - French on a rotative basis: French**
- 5. Conflicts of interest (if any?)**
- 6. Paris Open-ended intergovernmental working Group Meeting Article 18 Meeting of the 2003 Convention for the Safeguarding of the Intangible Cultural Heritage, available working Documents (Google form, any updates, Tamara Nikolić Đerić)**
- 7. Questioning over the structural growth of the accredited NGOs' umbrella organization, (ICH-NGO Forum Berte), Virtual Chat Coffee Space, (is it a working group Meeting space? Open Discussions/Questions over objective(s):)**
- 8. World Heritage Center ICH, crafts and sustainable tourism project (Martin Andrade Perez, Robert Baron, Mohamed Lemine Beidjeu and Berte)**

9. **Problematized research projects if any; 4th International Coordination Meeting for the Safeguarding of Cultural Heritage in Ukraine, Priority Actions for the protection of Cultural Heritage of Ukraine: (any report)**
10. **Cross-regional capacity-building and workshops: inter-electoral regional capacity-building, accreditation form, accreditation workshops and next steps for more balanced geographic representation initiatives, (Round-table lead by Tamara Nikolić Đerić, Martin Andrade Perez, Cholponai Usubalieva-Grishuk, Robert Baron and Matti Hakamäki,):**
11. **Problematized research program Programs in and across the geographical electoral region moving forward beyond the celebration of the 20<sup>th</sup> Anniversary of the 2003 Convention, transversal sustainable approach: (transmedia, posters projects and other perspectives) Working Groups: New Working established on Legal and Policy Development: available Mission Statement, Organization of the Virtual Coffee Space (opened Questions/Answers, Albert van der Zeijden Prize, Symposium Organization: Cost-effective Plan and transversal approach to the Organization of the 20<sup>th</sup> Anniversary Celebration of the 2003 Convention: (Executive Board's mandate, not a working group mandate). (Numerous initiatives: i.e., Africa, Research Working Group; Terms of References to be drafted. Process in motion)**
12. **Bank account at Société Générale, (Comment M.L Beidjeu and formalization of guidelines for contracted project(s): Latest updates on the deliverables and payment, latest written statement: Martin Andrade Perez)**
13. **Sustainable Fund-Raising Strategies: Fund for NGOs in situations in crisis, latest updates on the raised funds (Martin Andrade Perez & Berte)**
14. **Uyghurs, follow up on the meeting request issued by Peter Irwin, (Matti Hakamäki, Robert Baron, any report?)**
15. **Latest updates from the Communication Team on Communication Plan and Guidelines & Communication Team, the latest updates on the Newsletter (Matti, Mohamed, Cholponai),**
16. **Other Business: if any**
17. **Adjournment: Draft Minutes as of November 2<sup>nd</sup> 2022**
18. **Date of the next meeting**

## Minutes

### 1. Word of welcome, preview of the latest Teamwork activities

The meeting was called to order at 16h20 Paris time and greetings were exchanged. Members of the Executive Board noted recent activities associated with the ICH NGO Forum to be discussed further at this meeting.

ROBERT BARON  
SECRETARY

## **2. Approval of the Agenda**

The agenda for the meeting was approved unanimously.

## **3. Approval of the draft minutes of the 5<sup>th</sup> Meeting, as of May 02, 2023, gentle reminder of the tabled discussion over the Minutes of the Extraordinary General Assembly, as of November 2<sup>nd</sup> 2022.**

The minutes of the 3<sup>rd</sup> meeting and the 4<sup>th</sup> meeting were approved, with a revision of the minutes for the 4<sup>th</sup> meeting indicating that there was a discussion about the plans of the Research Working Group for a symposium at the Forum's meeting in Botswana that would present views of the future of the Convention.

## **4. Language use for the meetings: English - French on a rotative basis: French**

The meeting was conducted in French as well as English. Participants in this meeting spoke in the language of their choice, with translation summarizing remarks provided when needed.

## **5. Conflicts of interest (if any?)**

No conflicts of interest for this meeting were reported by the executive board members in attendance.

## **6. Paris Open-ended Intergovernmental Working Group Meeting Article 18 Meeting of the 2003 Convention for the Safeguarding of the Intangible Cultural Heritage, available working Documents (Google form, any updates, Tamara Nikolić Đerić)**

The Board will participate in the Open-ended Intergovernmental Working Group Meeting on Article 18 to be held July 4<sup>th</sup> – July 6<sup>th</sup> in Paris, with subvention for their attendance provided through the Secretariat. One member is awaiting a visa for entering France. Members of the Executive Board were urged to read the working documents prepared for the meeting. A Google Form will be sent to all accredited NGOs consisting of several questions, eliciting their ideas about revisions to the Register of Good Safeguarding Practices and creation of an online platform of good safeguarding practices proposed during a planning meeting in Stockholm in April.

## **7. Questioning over the structural growth of the accredited NGOs' umbrella organization, (ICH-NGO Forum Berte), Virtual Chat Coffee Space, (is it a working group Meeting space? Open Discussions/Questions over objective(s):)**

The Executive Board approved the establishment of the new Working Group on Legal and Policy

ROBERT BARON  
SECRETARY

Development. A Board member suggested that the proposed new Working Group on Legal and Policy Development will be of value in addressing future challenges and opportunities regarding the Convention's safeguarding mission and the Forum's role in this mission, (i.e., administrative, legal and financial set-ups and dialogues relating to Article 18). The Executive Board agreed that the recommendations of the new Working Group would be vetted and subject to approval by the Board and General Assembly. The development of their policy recommendations and framing of the documents needs to be carried out in coordination with the Executive Board.

The bimonthly virtual Coffee functions as a communication platform for the sharing of ideas and information between the Executive Board and members of the Forum. It is an informal space for communication produced by the Forum. It is not a Working Group.

**8. World Heritage Center ICH, crafts and sustainable tourism project (Martin Andrade Perez, Robert Baron, Mohamed Lemine Beidjeu and Berte)**

The report produced by the Forum in collaboration with the World Heritage Center (WHC) on ICH, sustainable tourism and crafts entrepreneurship is in the final stages of production by the WHC. Possibilities for future collaborations will be discussed with the WHC at a date to be determined.

**9. Problematized research projects if any; 4th International Coordination Meeting for the Safeguarding of Cultural Heritage in Ukraine, Priority Actions for the protection of Cultural Heritage of Ukraine: (any report)**

Two representatives of the Board attended the 4th International Coordination Meeting for the Safeguarding of Cultural Heritage in Ukraine. They provided an overview of the ICH NGO Forum, and suggested opportunities for the Forum to advance efforts to safeguard ICH during the ongoing emergency situation in Ukraine.

**10. Cross-regional capacity-building and workshops: inter-electoral regional capacity-building, accreditation form, accreditation workshops and next steps for more balanced geographic representation initiatives, (Round-table lead by Tamara Nikolić Đerić, Martin Andrade Perez, Cholponai Usubalieva-Grishuk, Robert Baron and Matti Hakamäki)**

The accreditation workshops provided overviews of the accreditation process, indicated how to apply for accreditation and encouraged applications for accreditation. The workshop for Eastern Europe was attended by 31 NGOs. There was a workshop held for Uganda NGOs. Another workshop may be organized by Abaim, an ANGO in Mauritius. The workshop for Latin American NGOs generated at least 7 applications for accreditation.

ROBERT BARON  
SECRETARY

The Working Group on More Balanced Geographical Representation recommends that the experience of organizing accreditation workshops should be shared with Category II Centers and that these Centers should be increasingly involved in organizing these workshops.

**11. Problematic research program Programs in and across the geographical electoral region moving forward beyond the celebration of the 20<sup>th</sup> Anniversary of the 2003 Convention, transversal sustainable approach: (transmedia, posters projects and other perspectives) Working Groups: New Working established on Legal and Policy Development: available Mission Statement, Organization of the Virtual Coffee Space (opened Questions/Answers, Albert van der Zeijden Prize, Symposium Organization: Cost-effective Plan and transversal approach to the Organization of the 20<sup>th</sup> Anniversary Celebration of the 2003 Convention: (Executive Board's mandate, not a working group mandate). (Numerous initiatives: i.e., Africa, Research Working Group; Terms of References to be drafted. Process in motion)**

The proposed Working Group on Legal and Policy Development was approved.

A member of the Board stated that there would be an alternative proposal for the symposium in Botswana, suggested by members from Africa. He said that organization of the symposium is the responsibility of the Executive Board. Other board members noted that symposia in the past have been organized by the Research Working Group and that since this Working Group has been developing their plan for the symposium for a number of months that they should organize the symposium in Botswana. They are in the process of developing a survey of ANGOs about their views of the future of the Convention, which is the topic of the symposium. The President of the Executive Board was encouraged to discuss the possibility of collaboration with the Research Working Group in organizing the symposium, which would provide greater capacitation for organizing the event. He stated that he would write to the Research Working Group asking to meet with members who would be present during the July meeting in Paris. While one Board member indicated that the Working Group Research should provide a written proposal, other Board members stated that it has already communicated its plans for the symposium. A Board member indicated that there was a decision during the last symposium, in Rabat, to accept the Working Group Research's symposium proposal for the 2023 meetings. Several Board members stressed that there is very limited time to decide about the topic of the symposium. The Board agreed that the Research Working Group could send out its survey to ANGOs about their views on the future of the Convention. Board members agreed that the symposia need to have more equitable geographical representation than was at case at times in the past, although it was noted that the symposium in Rabat had balanced geographical representation.

A Board member suggested that opportunities might be provided for NGOs to provide posters about

ROBERT BARON  
SECRETARY

their activities for display at the meetings in Botswana, with other members agreeing that this is a good idea. Several board members agreed that it would be worthwhile for the Forum to produce an exhibit or poster about its activities for the meeting in Botswana.

**12. Bank account at Société Générale, (Comment M.L Beidjeu and formalization of guidelines for contracted project(s): Latest updates on the deliverables and payment, latest written statement: Martin Andrade Perez)**

The status of the bank account remains the same as it was last month. Discussion of guidelines for contracted projects will occur at a future Board meeting.

**13. Sustainable Fund-Raising Strategies: Fund for NGOs in situations in crisis, latest updates on the raised funds (Martin Andrade Perez & Berte)**

Criteria and procedures for applying for funding from the Fund for NGOs in Situations of Crisis have not yet been established. Members of the Board will meet with the former Board member who established the Fund to discuss criteria, processes and procedures for the Fund.

**14. Uyghurs, follow up on the meeting request issued by Peter Irwin, (Matti Hakamäki, Robert Baron, any report?)**

Two board members met with Peter Irwin of the Uyghur Human Rights Project, who requested a meeting with the Board to discuss his organization's concerns about human rights issues related to Uyghur ICH listings. Our board members explained how the Forum operates, including the role of ANGOs. They indicated that there are limited opportunities for his organization to express its concerns and that participation in the Forum's meetings primarily involves accredited NGOs.

**15. Latest updates from the Communication Team on Communication Plan and Guidelines & Communication Team, the latest updates on the Newsletter (Matti Hakamäki. Mohamed Lemine Beidieu, Cholponai Usubalieva-Grishuk )**

Production of the Forum's newsletter is about to begin. It may be translated into Arabic.

**16. Other Business: if any**

No other business was discussed.

**17. Adjournment: Draft Minutes as of November 2<sup>nd</sup> 2022**

ROBERT BARON  
SECRETARY

Discussion of the November 2022 minutes will be discussed at a future meeting.

The meeting was adjourned, at 18:40 Paris time.

### **18. Date of the next meeting**

The next Board meeting will be held at a date to be determined in late July, possibly on July 18<sup>th</sup>.



---

Sixième réunion du Conseil d'administration de 2022  
Mardi 02 Juin 2023 à 16h20 (heure de Paris)

### **Procès-verbal de la réunion du Directoire du 20 Juin 2023**

(La version française suit / La version française suit)

#### **Cadeau :**

Europe occidentale et Amérique du Nord : M. Matti Hakämaki – Institut finlandais de musique folklorique (Finlande)

Europe de l'Est : Mme Tamara Nikolić Đerić – Association House of Batana (Croatie)

Amérique latine et Caraïbes : M. Martín Andrade- Pérez- Fondation Erigaie (Colombie) – Trésorier –

Asie et Pacifique : Mme Cholponai Usubalieva-Grishuk -\ – Centre de recherche culturelle d'Aigine (Kirghizistan)

Afrique : M. Sékou Berte - Agence malienne du patrimoine culturel (Mali) - Président

International : M. Robert Baron – Société Internationale d'Ethnologie et de Folklore – Secrétaire

États arabes : M. Mohamed Lemine Beidieu – Association mauritanienne pour la sauvegarde du patrimoine culturel immatériel (Mauritanie)

Ordre du jour de la réunion du Directoire du 20 Juin 2023

- 1. Mot de bienvenue, aperçu des dernières activités de travail d'équipe**
- 2. Approbation de l'ordre du jour**
- 3. Approbation du projet de procès-verbal de la 5ème réunion, en date du 02 mai 2023, doux rappel de la discussion déposée sur le procès-verbal de l'Assemblée Générale Extraordinaire, en date du 2 novembre 2022**
- 4. Langues utilisées pour les réunions : anglais - français à tour de rôle : français**

ROBERT BARON  
SECRETARY

**5. Conflits d'intérêts (le cas échéant ?)**

**6. Paris Réunion du groupe de travail intergouvernemental à composition non limitée Article 18 Réunion de la Convention de 2003 pour la sauvegarde du patrimoine culturel immatériel, documents de travail disponibles (formulaire Google, mises à jour éventuelles, Tamara Nikolić Đerić)**

**7. Questionnement sur la croissance structurelle de l'organisation faitière des ONG accréditées, (ICH-NGO Forum Berte), Virtual Chat Coffee Space, (est-ce un espace de réunion de groupe de travail ? Discussions ouvertes/Questions sur objectif(s) :)**

**8. Centre du patrimoine mondial PCI, projet artisanat et tourisme durable (Martin Andrade Perez, Robert Baron, Mohamed Lemine Beidjeu et Berte)**

**9. Projets de recherche problématisés le cas échéant ; 4e réunion internationale de coordination pour la sauvegarde du patrimoine culturel en Ukraine, actions prioritaires pour la protection du patrimoine culturel de l'Ukraine : (tout rapport)**

**10. Renforcement des capacités interrégionales et ateliers : renforcement des capacités régionales interélectorales, formulaire d'accréditation, ateliers d'accréditation et prochaines étapes pour des initiatives de représentation géographique plus équilibrées, (Table ronde animée par Tamara Nikolić Đerić, Martin Andrade Perez, Cholponai Usubalieva -Grishuk, Robert Baron et Matti Hakamäki,):**

**11. Programme de recherche problématisé Programmes dans et à travers la région électorale allant au-delà de la célébration du 20e anniversaire de la Convention de 2003, approche durable transversale : (transmédia, projets d'affiches et autres perspectives) Groupes de travail : Nouveau groupe de travail établi sur les questions juridiques et politiques Développement : disponible Énoncé de mission, organisation de l'espace café virtuel (questions/réponses ouvertes, prix Albert van der Zeijden, organisation du symposium : plan rentable et approche transversale de l'organisation de la célébration du 20e anniversaire de la convention de 2003 : (Conseil exécutif mandat, pas un mandat de groupe de travail) (Nombreuses initiatives : par exemple, Afrique, groupe de travail sur la recherche ; termes de référence à rédiger. Processus en cours)**

**12. Compte bancaire à la Société Générale, (Commentaire M.L Beidjeu et formalisation des lignes directrices pour le(s) projet(s) contracté(s) : dernières mises à jour sur les livrables et le paiement, dernière déclaration écrite : Martin Andrade Perez)**

**13. Stratégies durables de collecte de fonds : Fonds pour les ONG en situation de crise, dernières mises à jour sur les fonds levés (Martin Andrade Perez & Berte)**

**14. Ouïghours, suivi de la demande de réunion émise par Peter Irwin, (Matti Hakamäki, Robert Baron, un rapport ?)**

**15. Dernières mises à jour de l'équipe de communication sur le plan de communication et les directives et l'équipe de communication, les dernières mises à jour sur la newsletter (Matti, Mohamed, Cholponai),**

**16. Autres affaires : le cas échéant**

ROBERT BARON  
SECRETARY

17. **Ajournement : projet de procès-verbal du 2 novembre 2022**
18. **Date de la prochaine réunion**

## **Procès-Verbal**

### **1. Mot de bienvenue, aperçu des récentes activités du Travail d'Equipe**

La réunion a été ouverte à 16h20 heure de Paris et des salutations ont été échangées. Les membres du Conseil d'administration ont noté que les activités récentes associées au Forum des ONG du PCI seront discutées plus en détail lors de cette réunion.

### **2. Approbation de l'ordre du jour**

L'ordre du jour de la réunion a été approuvé à l'unanimité.

### **3. Approbation du projet de procès-verbal de la 5ème réunion, en date du 02 mai 2023, doux rappel de la discussion déposée sur le procès-verbal de l'Assemblée Générale Extraordinaire, en date du 2 novembre 2022.**

Les procès-verbaux de la 3e réunion et de la 4e réunion ont été approuvés, avec une révision du procès-verbal de la 4e réunion indiquant qu'il y avait eu une discussion sur les plans du Groupe de travail sur la recherche pour un symposium lors de la réunion du Forum au Botswana qui présenterait des points de vue de l'avenir de la Convention.

### **4. Langues utilisées pour les réunions : Anglais - Français à tour de rôle : Français**

La réunion s'est déroulée en français et en anglais. Les participants à cette réunion se sont exprimés dans la langue de leur choix, une traduction résumant les remarques étant fournie en cas de besoin.

### **5. Conflits d'intérêts (le cas échéant ?)**

Aucun conflit d'intérêts pour cette réunion n'a été signalé par les membres du directoire présents.

### **6. Paris Réunion du groupe de travail intergouvernemental à composition non limitée Réunion sur l'article 18 de la Convention de 2003 pour la sauvegarde du patrimoine culturel immatériel, documents de travail disponibles (formulaire Google, mises à jour éventuelles, Tamara Nikolić Đerić)**

ROBERT BARON  
SECRETARY

Le Conseil participera à la réunion du Groupe de travail intergouvernemental à composition non limitée sur l'article 18 qui se tiendra du 4 au 6 juillet à Paris, avec une subvention pour leur participation fournie par le Secrétariat. Un membre attend un visa pour entrer en France. Les membres du Conseil exécutif sont invités à prendre connaissance des documents de travail préparés pour la réunion. Un formulaire Google sera envoyé à toutes les ONG accréditées comprenant plusieurs questions, sollicitant leurs idées sur les révisions du Registre des bonnes pratiques de sauvegarde et la création d'une plateforme en ligne de bonnes pratiques de sauvegarde proposées lors d'une réunion de planification à Stockholm en avril.

**7. Questionnement sur la croissance structurelle de l'organisation faîtière des ONG accréditées, (ICH-NGO Forum Berte), Virtual Chat Coffee Space, (est-ce un espace de réunion de groupe de travail ? Discussions ouvertes/Questions sur objectif(s) :)**

Un membre du Conseil a suggéré que le nouveau groupe de travail proposé sur le développement juridique et politique serait utile pour relever les futurs défis et opportunités concernant la mission de sauvegarde de la Convention et le rôle du Forum dans cette mission. Le Conseil a convenu que les recommandations du nouveau groupe de travail seraient examinées et soumises à l'approbation du Conseil et de l'Assemblée générale. L'élaboration de leurs recommandations politiques et l'élaboration des documents doivent être menées en coordination avec le Conseil.

Le café virtuel bimensuel fonctionne comme une plate-forme de communication pour le partage d'idées et d'informations entre le Conseil exécutif et les membres du Forum. C'est un espace informel de communication produit par le Forum. Ce n'est pas un groupe de travail.

**8. Centre du patrimoine mondial PCI, artisanat et projet de tourisme durable (Martin Andrade Perez, Robert Baron, Mohamed Lemine Beidjeu et Berte)**

Le rapport produit par le Forum en collaboration avec le Centre du patrimoine mondial (WHC) sur le PCI, le tourisme durable et l'entrepreneuriat artisanal est en phase finale de production par le WHC. Les possibilités de collaborations futures seront discutées avec le WHC à une date à déterminer.

**9. Projets de recherche problématisés le cas échéant ; 4e réunion internationale de Coordination pour la sauvegarde du patrimoine culturel en Ukraine, actions prioritaires pour la protection du patrimoine culturel de l'Ukraine : (tout rapport)**

Deux représentants du Conseil ont assisté à la 4e réunion internationale de coordination pour la sauvegarde du patrimoine culturel en Ukraine. Ils ont donné un aperçu du Forum des ONG sur le PCI et suggéré des opportunités pour le Forum de faire avancer les efforts de sauvegarde du PCI pendant la situation d'urgence actuelle en Ukraine.

ROBERT BARON  
SECRETARY

**10. Renforcement des capacités interrégionales et ateliers : renforcement des Capacités régionales-inter électoraux régionales, formulaire d'accréditation, ateliers d'accréditation et prochaines étapes pour des initiatives de représentation géographique plus équilibrées, (Table ronde animée par Tamara Nikolić Đerić, Martin Andrade Perez, Cholponai Usubalieva-Grishuk, Robert Baron et Matti Hakamäki)**

Les ateliers d'accréditation ont fourni des aperçus du processus d'accréditation, indiqué comment faire une demande d'accréditation et encouragé les demandes d'accréditation. L'atelier pour l'Europe de l'Est a réuni 31 ONG. Un atelier a été organisé pour les ONG ougandaises. Un autre atelier peut être organisé par Abaim, une ONGA à Maurice. L'atelier pour les ONG latino-américaines a généré au moins 7 demandes d'accréditation.

Le Groupe de travail sur une représentation géographique plus équilibrée recommande que l'expérience de l'organisation d'ateliers d'accréditation soit partagée avec les Centres de catégorie II et que ces Centres soient de plus en plus impliqués dans l'organisation de ces ateliers.

**11. Programme de recherche problématisé Programmes dans et à travers la région électorale va de l'avant au-delà de la célébration du 20e anniversaire de la Convention de 2003, approche durable transversale : (transmédia, projets d'affiches et autres perspectives) Groupes de travail : Nouveau groupe de travail établi sur le développement juridique et politique : disponible Prix, Organisation du symposium : Plan rentable et approche transversale de l'organisation de la célébration du 20e anniversaire de la Convention de 2003 : (Mandat du Conseil exécutif, pas un mandat de groupe de travail) (Nombreuses initiatives : par exemple, Afrique, Groupe de travail sur la recherche ; termes de Références à rédiger (Processus en cours))**

Le groupe de travail proposé sur le développement juridique et politique a été approuvé.

Un membre du Conseil a déclaré qu'il y aurait une proposition alternative pour le symposium au Botswana, suggérée par des membres d'Afrique. Il a précisé que l'organisation du colloque relève de la responsabilité du Conseil exécutif. D'autres membres du conseil ont noté que des symposiums dans le passé ont été organisés par le groupe de travail sur la recherche et que puisque ce groupe de travail a élaboré son plan pour le symposium pendant plusieurs mois, il devrait organiser le symposium au Botswana. Ils sont en train d'élaborer une enquête auprès des ONGA sur leurs points de vue sur l'avenir de la Convention, qui est le sujet du symposium. Le Président du Conseil exécutif a été encouragé à discuter de la possibilité d'une collaboration avec le Groupe de travail sur la recherche dans l'organisation du symposium, ce qui fournirait une plus grande capacité d'organisation de l'événement. Il déclare qu'il écrira au groupe de travail sur la recherche pour

ROBERT BARON  
SECRETARY

demander à rencontrer les membres qui seront présents lors de la réunion de juillet à Paris. Alors qu'un membre du Conseil a indiqué que le Groupe de travail sur la recherche devrait fournir une proposition écrite, d'autres membres du Conseil ont déclaré qu'il avait déjà communiqué ses plans pour le symposium. Un membre du Conseil a indiqué qu'il y avait eu une décision lors du dernier symposium, à Rabat, d'accepter la proposition de symposium du Groupe de Travail Recherche pour les réunions de 2023. Plusieurs membres du Conseil ont souligné que le temps était très limité pour décider du thème du symposium. Le Conseil Exécutif a convenu que le groupe de travail sur la recherche pourrait envoyer son enquête aux ONGA pour connaître leurs points de vue sur l'avenir du Convention. Les membres du Conseil ont convenu que les symposiums devaient avoir une représentation géographique plus équitable que ce n'était le cas par le passé, bien qu'il ait été noté que le symposium de Rabat avait une représentation géographique équilibrée.

Un membre du Conseil a suggéré que des occasions pourraient être offertes aux ONG de fournir des affiches sur leurs activités à afficher lors des réunions au Botswana, d'autres membres s'accordant à dire que c'est une bonne idée. Plusieurs membres du Conseil Exécutif ont convenu qu'il serait utile que le Forum produise une exposition ou une affiche sur ses activités pour la réunion au Botswana.

**12. Compte bancaire à la Société Générale, (Commentaire M.L Beidjeu et formalisation de lignes directrices pour le(s) projet(s) sous contrat : dernières mises à jour sur les livrables et le paiement, dernière déclaration écrite : Martin Andrade Perez)**

Le statut du compte bancaire reste le même que le mois dernier. Une discussion sur les lignes directrices pour les projets sous contrat aura lieu lors d'une prochaine réunion du Conseil.

**13. Stratégies durables de collecte de fonds : Fonds pour les ONG en situation de crise, dernière mise à jour sur les fonds collectés (Martin Andrade Perez & Berte)**

Les critères et procédures de demande de financement auprès du Fonds pour les ONG en situation de crise n'ont pas encore été établis. Les membres du Conseil rencontreront l'ancien membre du Conseil qui a créé le Fonds pour discuter des critères, des processus et des procédures du Fonds.

**14. Ouïghours, suivi de la demande de réunion émise par Peter Irwin, (Matti Hakamäki, Robert Baron, un rapport ?)**

Deux membres du conseil d'administration ont rencontré Peter Irwin du Uyghur Human Rights Project, qui a demandé une réunion avec le conseil d'administration pour discuter des préoccupations de son organisation concernant les questions de droits de l'homme liées aux listes Uyghur ICH. Les membres de notre conseil d'administration ont expliqué le fonctionnement du Forum, y compris le rôle des ONGA. Ils ont indiqué que les possibilités pour son organisation d'exprimer ses

ROBERT BARON  
SECRETARY

préoccupations sont limitées et que la participation aux réunions du Forum implique principalement des ONG accréditées.

**15. Dernières mises à jour de l'équipe de communication sur le plan de communication et Équipe des directives et de la communication, les dernières mises à jour sur la newsletter (Matti Hakamäki, Mohamed Lemine Beidieu, Cholponai Usubalieva-Grishuk)**

La production du bulletin du Forum est sur le point de commencer. Il peut être traduit en arabe.

**16. Autres affaires : le cas échéant**

Aucune autre affaire n'a été discutée.

**17. Ajournement : projet de procès-verbal du 2 novembre 2022**

La discussion du procès-verbal de novembre 2022 sera discutée lors d'une prochaine réunion.

La séance est levée à 18h40 heure de Paris.

**18. Date de la prochaine réunion**

La prochaine réunion du conseil d'administration se tiendra à une date à déterminer fin juillet, éventuellement le 18 juillet.